
U7 NOTES 

Adj. 3. dekl : M+F = pelvis, ale abl. Sg = -i 

  N = rete bez rozdílu 

Adj. Končící na -ans, -ens, -iens jsou původu slovesného, skloňují se jako ostatní adjektiva, mají pouze 

1 tvar pro všechny tři rody. PAMATOVAT SI GENITIV! 

Např. Adiuvans, adiuvantis, adiuvantem, adiuvanti…. 

U dvojvýchodných adjektiv má tvar neuter vždy koncovku -e, např. nasalis +M,F; nasale + N 

U jednovýchodných je genitive vždy zakončen na -is, např. biceps, bicipit – is 

TASK 1 

simplex, cis + articulatio simplex, lobulus simplex, unguentum simplex 

brevis, e + vita brevis, os breve, arteria brevis, caput breve 

vertebralis, e + columna vertebralis, foramen vertebrale 

occipitalis, e + margo occipitalis, os occipitale 

communicans, ntis + ramus communicans, arteria communicans 

dorsalis, e + rete dorsale, ligamentum dorsale, pars dorsalis, nervus dorsalis, radix dorsalis, ramus 

dorsalis 

TASK 2 

caput longum, breve 

sepsis lenta, puerperalis 

hepar induratum, mobile 

infectio directa, exogenes  

ren cysticus, migrans 

eczema rubrum, solare 

urocystitis acuta, catarrhalis 

musculus longus, biceps 

task 5 

obliteratio fibrosa cavi pleuralis 

thrombosis venae femoralis 

nervus cutaneus brachii lateralis 

fissura ligamenti teretis 

ostium appendicis vermiformis 

fossa glandulae lacrimalis 



geniculum canalis facialis 

nucleus nervi abducentis 

TASK 6 

rami dentales; fossulae tonsillares; rami communicantes; arteriae gastricae breves; ossa gracilia 

 

TASK 7: unguentum efficiens pro acne indurata;  sanatio facilis herpetis simplicis; fracturae 

multiplices  columnae vertebralis; facies ossis femoralis;  medicamenta adiuvantia; foramen magnum 

ossis occipitalis; dolores acres ischiadici. 

 

 


